
 

 

 
Skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 3. november 2020 kl. 17.00-20.00 
Møde afholdes i personalerummet, Hollændervej 3 
 
 

 

Forældrerepræsentanter: 

• Camilla Arent - afbud 

• Filip von Spreckelsen - afbud 

• Jette Hyldal Deichman 

• Louise Krogh  

• Michael Andersen 

• Rasmus Edelberg - fraværende 

• Sune Wæsel 

Suppleanter: 

• Susanne Nørrelund Munk - indsuppleret 

• Janne Hansen - afbud 

 

Elevrepræsentanter: 

• Kamille (9. årgang) - afbud 

• Liva (7. årgang) 

Medarbejderrepræsentanter: 

• Claus Aatoft Klub Fortet - afbud 

• Lasse Skjerlie Gilling, lærergruppen 

Ledelsesrepræsentanter: 

• Jakob Toft - afbud 

• Jens Zachariasen 

• Kristian Lohmann 

• Michael Halvorsen - afbud 

 
 

Tidsplan 
Ca. 

Status 
& Bilag Referat – Del 1 Ansvar 

Navn 



 

 

    
 

17.00 
 

Beslutning 
 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 

 
Formand 

 
17.05 

 
Beslutning 

Bilag 

 
2. Godkendelse af referat 

• Referatet d. 6. oktober 2020 godkendt 
 

 
 

Kristian 

 
17.10 

 

 
Drøftelse 

 

 
3. Oplæg om undervisningsdifferentiering på NH 

Lone Marcher lærer og AKT vejleder deltager under punktet. 
På grund af sygdom blev Lone Marcher afløst af Lene Boas, 
indskolingslærer. 
Kristian fremlagde hvordan skolen gennem tilrettelæggelse og 
brug af ressourcer giver mulighed for differentiering. 
Lene og Lasse fortalte om de didaktiske og metodiske overvejelser 
lærerne gør sig i forbindelse med den almindelige undervisning. 
 
Lene fortalte at i indskolingen er lærerne blandt andet optaget af 
at bevare elevernes læringslyst. Én udfordring i indskolingen kan 
være at se eleverne i den brede mellemgruppe nok – eleverne i 
top og i bund optager ofte lærernes tid. Dette kan bedre 
imødekommes når der er to voksne i klasselokalet – og særligt når 
der er to lærere i lokalet. 
Lasse fortæller, at der er bedre muligheder for at differentiere når 
man er to lærere i klassen. Her kan man dele klassen i mindre hold 
og der opstår muligheder for at gå i dybden med de enkelte 
elever. Rammebetingelserne for at sikre ordentlig differentiering 
spiller gevaldigt ind. 
Ellers fortæller Lasse, at man i udskolingen arbejder mere 
undersøgende i matematik når man skal differentiere, fremfor 
”bare” at give mere af det samme. 

 

 
Jens 

/Kristian 
 

 
17.40          

 

 
Drøftelse 

 

 
4. Byggeri/ genhusning  

Status og nyt fra byggemøde d. 22. oktober   
Fra skolens synspunkt går byggeprocessen sin slagne gang og 
byggeplanen ser ud til at blive fulgt. Støjniveauet er ok og der er 
et fint samarbejde med de arbejdere der går på byggepladsen.  
 
På byggeudvalgsmøderne med forvaltningen har Sune flere gange 
spurgt ind til om tidsplanen holder, i forhold til om entreprenøren 
har krævet ekstra tid i forbindelse med de løbende byggemøder. 
Dette kom der ikke helt klare meldinger omkring og spørgsmålene 
blev ikke tydeligt fremhævet i det efterfølgende referat. 
Sune/bestyrelsen har endnu ikke fået svar ang. henvendelse om at 
fritidsbrugerne må vente med at bruge skolens lokaler, til efter 
skole, SFO og Klub er færdige med lokalerne (hvilket er vanskeligt 
under corona og byggeri). Derudover har Sune ikke fået svar på 
hvordan projektet ser ud for skolegård, flexareal mm. når 
renoveringen er færdiggjort. 
Bestyrelsen åbner bekymring for at trafikken omkring skolen om 
morgenen endnu ikke er sikker nok. Særligt krydset ved Dr. 

 
Sune/Jens 

 



 

 

Priemes Vej og Hollændervej er bekymrende. 
Jens formulerer en henvendelse til projektlederen af 
byggeprocessen om trafikforholdene på vegne af 
skolebestyrelsen. 
Skolebestyrelsen vil igangsætte inddragende proces om skolegård, 
flexareal mm. i samarbejde med skolens ledelse. 
 
Skolebestyrelsen savner fortsat gode udearealer til eleverne på 
Nyelandsgården, færdig levering/opsætning af bl.a. basketnet og 
bordtennisbord, samt at transporttiden til eleverne gør at 
eleverne mister pauser og sommetider noget undervisningstid. 
 

     
18.00 

 

 
Drøftelse 

 
5. Elevfravær - vikarforbrug  

Kristian orienterede om vikarstatus i klasserne. På nuværende 
tidspunkt ligge skolen lidt højere i vikarforbruget i klasserne end 
på samme tidspunkt sidste år. (7,5 % vikar i klasserne mod 7 % i 
klasserne sidste skoleår) Dette skyldes primært mere fravær hos 
personalet grundet forsigtighed jf. Covid-19. 
Skolebestyrelsen er optaget af at der er en proaktiv 
kommunikation fra skolens ledelse når der er højt vikarforbrug 
over længere tid. 
 
Skolen har få elever der kommer over grænsen for ulovligt fravær. 
De elever der er over grænsen er elever som er kendte af skolens 
ledelse og hvor der er særlige forløb i gang omkring skolefravær. 

 
Kristian 

 

 
18.10 

                   

 
Orientering 

 
 
 
 

    
 
 
    
 

                 

 
6. Meddelelser  

 
Elevrepræsentanter 
Ikke noget 
 
Medarbejderrepræsentanter:   

• Lærerrepræsentant: 
Ikke noget 

• Pædagog Fortet:  
Fraværende   

 
Fortets ledelse: Fraværende 
 
SFO ledelse: Fraværende 
 
 
Skolens ledelse:   
Skoleorkesteret er begyndt med 28 elever.  
Ny Hollænderskolen har vundet 1., 2. og 3. pladsen i konkurrencen 
”Vi cykler til skole”. Samlet en præmie til klasserne på 10.000 kr. 
Det ser ud til at vi skal have fire 0. klasser i kommende skoleår. Der 
bor 92 børn i skoledistriktet.  
Der er ansat to nye lærere pr. 1. december 2020. 
Der skal udarbejdes et høringssvar vedr. lukning af 
Christianskolen. Høringsteksten sendes separat til 
skolebestyrelsen. 
Der er modtaget en henvendelse fra en forældre til 

 
 
 

Kamille/Liva 
 
 
 

Lasse 
 

Claus 
 
 

Michael 
 

Jakob 
 
 

Jens 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

skolebestyrelsen vedrørende matematikundervisningen i 4.a. 
Skolen orienterer at lærerfraværet håndteres med en fast vikar, 
som hjælpes to lektioner om ugen af klassens klasselærer samt to 
lektioner om ugen af en af skolens ressourcelærer i matematik. 
Derudover er skolens matematikvejleder instrueret i at hjælpe 
vikaren med materialer mm. 
Skolebestyrelsen bakker klasselæreren og skolens håndtering op i 
håndteringen af denne sag. 
 
I forhold til Covid-19 har Ny Hollænderskolen ikke haft sendt 
klasser hjemsendt. Der har været ganske få tilfælde af positive 
tests, hvor eleven er blevet isoleret før vedkommende har været i 
skole. 

     
Formanden/medlemmer: 
Sune afventer svar på ansøgning om penge til udeskole. 
Sune videresender referat fra byggeudvalget. 
Sune mangler opgaven vedr. udfordringerne i Tabulex, så 
fremmøde i SFO og Klub bliver registreret korrekt. 
 
                                       

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Formand 
Best. 

    
    
    

 
  



 

 

 
 

Tidspla
n Ca. 

Status 
& Bilag Referat – Del 2 Ansvar 

Navn 
 

18.30 
 

 
Drøftelse 

 
7. Oplæg Skole og Forældre  

Kort oplæg Rasmus Edelberg - formand Skole & Forældre   
Rasmus var fraværende, punktet udskydes. 

 

 
Rasmu

s 
 

 
18.45 

 

 
Drøftelse 

 

 
8. Drøftelse af nyt princip for undervisningsdifferentiering 

Susanne og Louise ser på proces og tidsplan for drøftelser og formulering af 
princip.  

 
Best. 

 

 
19.30 

 
Orienterin
g 

 
9. Planlægning af arbejde og dagsorden for kommende møder 

Undervisningsdifferentiering. 
Dialog om lærerkontinuitet. 
Oplæg Skole og Forældre. (pkt. 7 fra i dag) 
 

 
Best. 

 

 
19.45 

 
Beslutning 

 
10. Kommunikation fra mødet 

Ikke noget fra denne omgang. 
 

 
Alle 

 

 
19.55 

 
 
 

 
Orienterin

g 
 

 
11. Eventuelt 

Vedlægger link til uddannelsesstatistik: 
https://uddannelsesstatistik.dk/pages/institutions/147044.aspx/ 
 
samt link til seneste kvalitetsrapport, som udarbejdes hvert andet år på 
skolerne i Frederiksberg: 
https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/meetings-
appendices/2437/Punkt_28_Bilag_1_Kvalitetsrapport_2020_rettet_0203.p
df 
 
Seneste lærertrivselsundersøgelse er af ældre dato og ikke relevant. Kan 
evt. tages op på et kommende bestyrelsesmøde. 

 

 
Alle 

 

 
 
 

 
 

                                                            
 

    
 
 
  

https://uddannelsesstatistik.dk/pages/institutions/147044.aspx/
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Skolebestyrelsesmøder i skoleåret 2020/2021 
 
Tirsdag d. 18. august 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 1. september 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 6. oktober 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 3. november 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 1. december 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 12. januar 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 2. februar 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 2. marts 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 13. april 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 4. maj 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 1. juni 2021 kl. 17.00-20.00  

 
 
Styrelsesvedtægt for Frederiksberg Kommunes skolevæsen  
 
https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/2020-
02/Styrelsesvedtaegt_Frederiksberg_Kommunes_skolevaesen_2019.pdf 
 
 
 

https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/2020-02/Styrelsesvedtaegt_Frederiksberg_Kommunes_skolevaesen_2019.pdf
https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/2020-02/Styrelsesvedtaegt_Frederiksberg_Kommunes_skolevaesen_2019.pdf
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